
MČR mládeže 2023, Teplice 

V týdnu jarních prázdnin od 10. do 18. března jsme se zúčastnili Mistrovství České republiky 

ve vážném šachu do 16 let. Z Lokomotivy Brno se zúčastnila 4 děvčata. 

Sraz jsme měli na autobusovém nádraží u hotelu Grand v pátek odpoledne. Polovina výpravy 

jela právě od Grandu přímým spojem až do Teplic. Druhá polovina vezla jídlo a kuchyňskou 

výbavu autem. V pátek jsme dorazili na místo až večer a stihli jsme se už jen ubytovat 

v pěkném apartmánu Zeyer Apartments. 

V sobotu jsme ráno vyrazili na průzkum Teplic a navštívili 5D kino. Potom jsme rychle zamířili 

na prezenci a oběd, který jsme měli objednaný v hotelu Panorama. V tomto hotelu se celé 

Mistrovství konalo. Odpoledne děti čekala první partie. Na Sáře Peškové (D12) a Stele 

Skotákové (D12) byla vidět nervozita z vážnějšího turnaje. Sára své první soupeřce podlehla, 

ale Stela si zapsala cenný bod. Anita Vaceková (D16) senzačně přehrála jednu z favoritek na 

titul a Maruška Vavřínková (D16) zkušeně přehrála slabší soupeřku v Pircově obraně. Po 

prvním dni mohla být naše výprava spokojená. 

V neděli se turnaj rozjel naplno a nebyl moc čas na jiné věci než na šachy. I tak se paní 

Skotákové povedlo najít čas na návštěvu kina s menším duem děvčat. V neděli se výpravě 

dařilo pouze napůl. Jediná Anita se držela nad magickou polovinou bodů. 

V pondělí nastal kritický den, protože nás čekalo dvojkolo. Ubytovaní jsme byli asi 2 kilometry 

od hrací místnosti, takže nebyla možnost přebíhat sem a tam, jak je tomu například v Koutech 

nad Desnou, kde se konaly minulé roky MČR. Mladší dohráli ranní kolo brzo, a tak šli 

s trenérkou Aničkou na ubytování a vrátili se na odpolední kolo. Já jsem se staršími musel 

zůstat v hotelu Panorama, protože jejich partie byly výrazně delší. Na přípravu tedy nebyly 

ideální podmínky ani dostatek času, což se odrazilo v odpolední partii Marušky. Ráno obě 

starší děvčata hrála maratonské derby (tedy nastoupily proti sobě) a byla na nich vidět únava. 

Zbytek turnaje probíhal víceméně monotónně. Každý den jsme šli ráno na kolo, naobědvali se 

a šli na ubytování. Odpoledne následoval volný program nebo návštěvy turistických atrakcí 

(botanická zahrada, planetárium) a večer přípravy na soupeřky. V úterý jsme byli na bazéně, 

ve středu byl volný program, ve čtvrtek jsme hráli deskové hry a v pátek byla prohlídka 

botanické zahrady. Šachové výsledky byly proměnlivé a nikdo si neudržel konzistenci kromě 

Anity. Ta v posledním kole bojovala o třetí místo. Bohužel nenašla vyhrávající kombinaci a 

musela se spokojit s bramborovou medailí. 

 Přestože s počtem bodů nebyly všechny slečny spokojeny, nejdůležitější jsou zkušenosti, 

které jim tento turnaj dal. Kluci mají postup na MČR o hodně těžší než dívky, musí si ho 

vybojovat. A tak budeme nadále pokračovat v trénování a držet palce všem, kteří by se chtěli 

podívat na příští MČR s námi. 

Jan Dvořáček 

  



 

S černými hraje nejúspěšnější členky výpravy Anita Vaceková 

  



 

Za bílými kameny Marie Vavřínková 



 

Stela Skotáková 


